
Zápis ze zasedání studentských spolků 4. 4. 2013 v Brně 

 

Přítomni zástupci těchto spolků: 

Zdeněk Ručka (moderátor, bývalý předseda SKAS MU), Petr Soukeník (Studentské jaro), Pavel 

Troubil (Studentská komora Akademického senátu - SKAS), Ondřej Mocek (SKAS), Štěpán 

(SSS ČR), LeMUr, Martin Glogar (Spolek absolventů), Adéla Skoupá (Halas), Kristýna Pulišová 

(Rádio R), Petra Kadlecová, Lukáš Ručka, Jiří Daněk (všichni tři za Studentskou unii FI), Jana 

Kelblová (AEGEE), Silvester Buček (Akademický senát FSS, Munimun, Game studies), Natália 

Pavlovičová (MUNIE), Václav Prak (MUNIE), Věra Frančáková (Nadační fond FF, již nepůsobí 

aktivně), Tomáš Jenkovský (Book Club) 

 

PROGRAM 

1. Bilancování současného stavu 

 

Petr Soukeník, po příchodu do Akademického senátu v roce 2008, zaznamenal potřebu 

platformy pro snadnější spolupráci studentských spolků, inspirace v zahraničí, na jiných 

českých univerzitách. Situace ovšem nepřála vzniku zastřešujícího spolku. Později setkání 

s Václavem Prakem, který přišel s myšlenkou zastřešit aktivity spolků. Diskuze o vzniku 

studentské unie a parametrů zastřešujícího subjektu.  

 

Václav Prak, jaro 2012, koordinace 11-12 studentských spolků, prezentace na Majálesu. Spolky 

si přály vytvoření unie, koordinace, kooperace i v budoucnu, ne jen jeden Majáles. Po skončení 

příprav Majálesu, vznikla v létě MUNIE jako iniciativa studentských spolků za účelem 

zpříjemnění a usnadnění fungování spolků na MU. Na začátku spoustu vizí, chybělo lepší 

plánování a zázemí. Leden - výjezdní zasedání - shrnutí, moc vlastních aktivit, zanedbané 

spolky, jaro by mělo být jiné, vlastní akce co nejméně, co nejvíce úsilí na aktivity a pomoc 

spolkům. Proto se uskutečnilo dnešní setkání, kvůli vymyšlení strategie, při vzniku tomu nebyla 

věnována dostatečná pozornost.  

 

Komentáře: Posun k aktivitám studentských spolků vnímán kladně, je však třeba hlouběji 

definovat, co by spolky od MUNIE chtěly a jaká bude spolupráce. Dotaz kolik spolků je aktivním 

členem - asi 10-12. Návrh na rekapitulaci činnosti zastoupených spolků a vyjádření se 

k problémům: 

 

2. Rekapitulace činnosti spolků + nastínění problémů 

 

● Věra (pozorovatel, již není aktivní, zastupuje Nadační fond FF) - nejstarší univerzitní 

spolek, primárně pro studenty FF, o stmelování, nabízení kulturních společenských 

aktivit, přivítání prváků, seznamovací víkend, cílené na užší skupinu. Přesah - 

lampiónový průvod na Mezinárodní den studenstva, 17. listopadu, semestr-start/end, 

prezentace dalších spolků na akcích, ples pro FF (reprezentační).  Problémy: HR, 

hledání aktivních lidí, motivace k tomu, aby chtěli pro druhé fungovat dobrovolně 

 



● Vašek (MUNIE, Be International) - spolek pomáhající českým studentům vyjet na 

zahraniční stáže programu Mládež v akci, výměny, snaží se zajistit výjezdy na 

Evropskou dobrovolnou službu, téma lidských práv při vzniku, aktivity v Brně 

(přednášky), problémy: nepodařila se generační výměna, zakládající členové se 

angažují v jiných aktivitách, hledání nových lidí, udržitelnost spolku  

 

● Silvester - problémy za senát - nízká volební účast, nedostatečné znalosti o senátu, 

angažovanost těch, co nejsou členy, osvěta 

 

● Game studies - akademické sdružení poskytující zázemí lidem věnujícím se herním 

studiím, na  FSS to má budoucnost, snaha pomoct a nasměrovat lidi, co mají zájem; 

web s publikací článků, snaha o odbornou cestu, představit herní studia širší veřejnosti, 

každoroční konference, snaží se, aby Brno bylo leaderem v oblasti ve východní Evropě, 

vědecký spolek. Problém: těžkosti s prezentací do světa, mimo univerzitu 

 

● Munimun - (studentský summit simulující rozhodování v OSN) první ročník úspěšný, 

účastníci z Francie, Itálie,... druhý ročník se připravuje, úvodní fáze; problém: 

spontánní záležitost, málo peněz, záleží na zisku stipendií, noví lidé, mezinárodní 

přesah - prezentace mimo MU, komunikace s jinými školami, komunikace se 

spolky z jiných škol,... 

 

Diskuze partnerských ubytoven pro hosty - názor: není třeba shánět další subjekty, když jsou 

k dispozici koleje - ale co v případě “lidí vyššího postavení”, - reakce např. Hotel Continental - 

vhodný pro konference. → problém - spolky neznají síť partnerských subjektů, neví, co je jim 

k dispozici - nabídka řešení - Spolek absolventů má informace a kontakty. Další problém 

s fundraisingem - zajištění partnerství - problém hlavně menších spolků. 

 

● Jana (AEGEE) - pobočka celoevropská organizace, nevázaní na obor ani na MU, ale 

s ní největší spolupráce, členové mohou vyjet na kratší studentské pobyty, výměny na 

týden či dva, konference. Problém se spoluprací, koho o co žádat, s univerzitou, 

problémy s prostory pro setkávání, finance, ubytovací prostory pro studenty, kteří 

přijedou, kam je vzít 

 

● Jiří, Lukáš, Petra (Studentská unie FI) - předchozí organizace na FI vymřela, i teď 

problém s personálem. Akce - ples FI, akce ve spolupráci se spolkem mediků, promítání 

filmů, účast na noci vědců, problém: odchod lidí, nedostatek aktivních lidí, nejsou 

ochotni vzít na sebe funkci a odpovědnost, konkurence malých spolků, problémy 

s osobními setkáními - chybí čas (to není problém, který můžeme řešit), 

komunikace s MUNIÍ - sjednocení mailů 

 

Návrhy -  měsíční setkání, kde by se probíraly aktuální problémy, zajištění školení a motivace 

dobrovolníků, tvorba platformy na sdílení zkušeností 

 



● Spolek mediků (nejsou přítomni, pouze info o nich) - ples, aktivity, mezispolková 

spolupráce, fungují dobře 

 

● Tomáš (Book Club) - funguje na katedře anglistiky a amerikanistiky, nabízí studentům 

výhodu ve výběrovém řízení na Erasmus, vznik původně ze studijní skupiny, poker 

nights, zabývají se psaním online magazínu, generační výměna, problém s vydáním 

(nabídka pomoci od Halasu). 

 

● Kika (Rádio R) - 5. rokem funguje, výcvik pro studenty z katedry žurnalistiky, jsou tam 

i lidi mimo MU;  akce dovnitř, pro moderátory, 150 dobrovolníků, pak i akce pro veřejnost 

(ples FSS), funkce jako komunitní médium - snaží se pomáhat veřejně prospěšným 

aktivitám, pořádání koncertů, autorská čtení. Problémy: destrukturalizace - nyní 

skoro 200 lidí, neustále noví lidé, finance - nejsou o.s., nemají peníze, nějaké 

zajištění od školy, PR - osvěta pro posluchače, pracují na vzniku občanského 

sdružení. Oceňuje, že se od Vaška (MUNIE) vždy dočká pomoci či potřebných 

informací. 

 

● Adéla (Halas) - 20 let fungování, zavedený spolek, o.s., soběstační, nezávislí na škole, 

obsah není poplatný škole, především info pro studenty FSS, 2 frakce - redakce - 2 čísla 

za semestr a online, druhá frakce -  organizační věci, propagace. Problémy - je třeba 

větší spolupráce se spolky, celkově ocení výměnu zkušeností, na oplátku oni 

mohou propagovat  

 

● Martin (Spolek absolventů), vznik 2005/6, sdružení pro absolventy, platforma pro 

setkávání, možnost organizování akcí pro absolventy, uvědomění si, že absolventi mají 

zájem o to, aby podporovali studenty, poskytuje jim možnost podpořit studentské 

aktivity, zajištění Spolkové místnosti - rektorát - spolky mají možnost využívat, dále 

tvorba spolkového fondu - technické věci - projektory, tiskárny,.. využitelné pro spolky, 

mohou poskytovat poradenský servis, granty TGM a rychlogranty TGM, možnost žádat o 

finanční prostředky; Problém: potřebují dostatek aktivních studentů, kteří by 

využívali výhody a potřeba studentů, kteří by absolventům pomáhali pomoci 

studentům. 

 

● LeMUr - sdružení studentů ze všech fakult, které baví psát a zajímají se o dění na 

univerzitě, problémy - noví redaktoři, potřeba stálejších členů 

 

● Štěpán (SSS ČR) - z celé republiky sdružují studenty, založeni roku 2000, umožňují 

studentům vyjet na stáže, pořádání akcí - např. Ve zdravém Brně zdravý zub; rozšíření 

organizace, společenské akce (reprezentační ples), časopis, problémy: komunikace 

s MU, nevědomost o jejich stážích, chybějící prostory pro uskladnění materiálů 

(sklad chybí i MUNII a AEGEE).  

 



● Pavel (Studentská komora AS) - činnost je odlišná od všech spolků, lepší komunikace 

se studenty, HR management, sdílení informací o komunikaci se studenty, společná 

komunikační platforma, centrální stipendijní fond pro spolky,  

 

● Petr (Studentské jaro) - bojují se všemi vyjmenovanými problémy, řešení jakéhokoliv 

z nich by pomohlo 

 

Shrnutí (Zdeněk) - nejčastější problémy:  

potřeba nových členů, prostory (ubytování, sklady, setkávání), sdílení zkušeností, 

zprostředkování informací, propagace, vztahy s univerzitou 

 

Diskuze a návrhy: 

- Komunikace s městem, vybudování lepších vztahů se studenty.  

- Právní pomoc/konzultace pro spolky.  

- Pomoc s účetnictvím pro občanské sdružení (Studentské jaro). 

- MUNIE - problém s komunikací se Spolky, chybí efektivní komunikační kanál, otázka příčin, 

Návrh - rozdělení spolků do kategorií, každý člověk v MUNII by měl pod sebou např. 5 spolků, 

vybudování užšího kontaktu, zbavilo by se to anonymnosti jednání - reakce - v současné době 

není možné vyčlenit 4 lidi na komunikaci se spolky, zastřešující organizace nemá takové 

podmínky a zázemí pro poskytování profesionálního zázemí; je v pořádku, že existují spolky, 

které nemají potřebu být zastřešeny 

- otázky strukturalizace MUNIE, jejího cílení, větší spolupráce se spolky, Nadační fond FF cítil 

při zápisech a zahajovací párty semestru ze strany MUNIE konkurenci  

- potřeba domluvy se spolky, nadefinování požadavků, spolupráce, získání zpětné vazby 

- vize MUNIE komplexní studentská unie, pomoct spolkům je jedna část aktivit, nejprve bylo 

třeba dát MUNII strukturu, až pak můžeš zastřešovat spolky, v současné době může radit a 

koordinovat 

- kritika MUNIE za vlastní aktivity místo primárního se soustředění na zastřešení spolků, - je 

ovšem potřeba hledat i další přidanou hodnotu a snaha zlepšit fungování se spolky je 

programem dnešní schůze 

- Majáles - letos proběhlo rozhodování o účasti na oficiálním majálesu či možnost založení 

vlastního, na to zatím nejsou možnosti, důležitou přidanou hodnotou na účasti na oficiálním 

majálesu byl loni výdělek asi 140 000 Kč pro spolky. Loni se navíc při přípravě Majálesu 

konečně podařilo částečně sjednotit spolky. 

- Pochvala MUNIE za zjišťování potřeb spolků. 

 

Plán do budoucna: další diskuze, posbírání témat, zamyšlení se nad strategií, pod kterou by 

se sdružovaly spolky, potom se může strategie začít aplikovat. Není stěžejní, aby strategii 

definovala MUNIE. Není možné, aby nejaktivnější ze všech spolků fungovali ještě jako přidaná 

hodnota pro ostatní, proto také vznikla MUNIE.  

 

Zpracovala: Denisa Králová 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


